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Ledamoten Pirkko Letto och 44 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
förvaltningsstadgan:

”Pejas sjukhusområde ska utvecklas som en av Vandas attraktionsfaktorer

Vi ledamöter som har undertecknat denna fullmäktigemotion förutsätter att Vanda stad inleder 
utarbetandet av en helhetsöversyn av markanvändningen i Pejas sjukhusområde. I helhetsöversynen ska 
möjligheterna att bygga ut sjukhusfunktionerna beaktas både när det gäller den specialiserade 
sjukvården vid HUS och primärhälsovården i Vanda. I samband med markanvändningens helhetsöversyn 
ska sjukhuspersonalens varierande bostadsbehov tas upp för granskning liksom kollektivtrafiklösningar 
som på ett bättre sätt betjänar områdets invånare och sjukhusbesökare.

Utöver detta förutsätter vi att Vanda stad inleder förhandlingar med ledningen för HUS för att utveckla 
Pejas sjukhus så att Pejas sjukhus vidareutvecklas som en del av det attraktiva universitetssjukhuset HUS 
Helsingfors.

Motivering: 

Pejas sjukhusområde ska utvecklas som en integrerad del av verksamheten vid HUS Helsingfors 
universitetssjukhus samt som verksamhet som förstärker Vandas egna primärhälsovård. Vanda stad ska i 
sina beslut och i sin verksamhet beakta Pejas sjukhus attraktionsfaktorer och uppfatta vilken betydelse 
Pejas sjukhus har för hela området och se dess styrkor i navet av Vandas näringspolitik. 
Hälsovårdstjänster som håller hög kvalitet och utvecklas ökar Vandabornas välfärd och främjar 
framgångsrika hälsovårdstjänster i hela huvudstadsregionen och Vanda stads roll när det gäller att 
möjliggöra tjänsterna. 

Till Pejas sjukhus har man förlagt en del av HUS specialiserade sjukvård och Vanda sjukhus. Vanda 
sjukhus andel är mindre till sin volym; i anslutning till Pejas sjukhus finns två akutgeriatriska 
utvärderingsavdelningar och ett hemsjukhus. Dessutom finns vid Pejas sjukhus en gemensam jour som 
HUS organiserat för specialiserad sjukvård och primärhälsovård. Primärhälsovården och HUS-Pejas 
specialiserade sjukvård bedriver sin verksamhet i nära samarbete.

Vid HUS håller man på att utarbeta en långsiktig plan för utrymmesbehovet på Pejas sjukhus, vilken 
också beaktar en ökning av antalet invånare och den allt äldre befolkningen. Det är viktigt att planen 
utarbetas eftersom utvecklingen av Pejas sjukhus redan nu har hamnat i skuggan av utvecklingen av 
flera andra HUS-sjukhus, som sjukhusen i Jorv och Hyvinge när man till exempel mäter antalet 
patientplatser eller specialområden. När det gäller Vandas och Vandabornas framtida tjänster är det 
viktigt att se till att staden har en aktiv roll i arbetet med att utveckla HUS sjukhus. 

Vi som undertecknat denna fullmäktigemotion vill att man uppfattar vilken betydelse Pejas sjukhus har 
och ser dess styrkor, att man skapar ännu bättre förutsättningar för sjukhusets verksamhet och att 
samarbetet med HUS intensifieras med fokus på bättre tjänster för invånarna och framgångsrika 
framtida verksamhetsförutsättningar för hela Pejas sjukhusområde.”



Stadsfullmäktige 8.4.2019 § 16

Beslut: 
Fullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända det till stadsstyrelsen för beredning.
_______

Verksamhetsområdet för markanvändning, byggnad och miljö konstaterar följande i sitt svar:
Verksamhetsområdet för markanvändning, byggnad och miljö samt verksamhetsområdet för social- och 
hälsovård har inlett förhandlingar med representanter för HUS. Vid det förberedande mötet gav HUS 
riktlinjer för sina utvecklingsbehov vilka ingår i HUS verksamhets- och lokalplan på lång sikt. I planen 
ingår också Vanda stads nuvarande och framtida behov av utrymme för primärhälsovård vid Pejas 
sjukhus.

HUS gör i samarbete med stadens en noggrannare utredning av de framtida utrymmesbehoven och en 
plan för att organisera lokaler. Utgångspunkten för en effektiv organisering av sjukhusets verksamhet är 
att växa och utvidgas som en sammansvetsad funktionell helhet i första hand på det nuvarande 
tomtområdet. 

Ur perspektivet för planeringen av markanvändningen är riktningen helt rätt eftersom sjukhusområdet 
noga avgränsats med annat byggande mot kvartersområdet i den nuvarande detaljplanen. Enligt en 
preliminär utredning innehåller den ändå ett tillräckligt antal möjligheter för utbyggnad. 
Stadsplaneringen har förberett sig på att precisera detaljplanen om det uppstår behov av det under 
planeringen.

Sjukhusområdet är inte en lämplig helhet att ordna boende på för personalen och bostadsfrågan ses 
över genom den allmänna bostadsproduktionen i området, särskilt med VAV. HUS har inte aktivt verkat 
för att ordna egen bostadsproduktion i området. 

Staden och HRT har i samarbete gjort en granskning av hur kollektivtrafiken till Pejas sjukhus fungerar 
och utvecklas och granskningen kommer att fortsätta. Det kommer att ske vissa förbättringar i 
intervallerna när Lahtisledens nya linjeplan tas i bruk. 

Stadsstyrelsen 21.10.2019 § 14

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för markanvändning, byggnad och 
miljö:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamoten Pirkko Letto och 44 andra ledamöter som undertecknat motionen

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att remittera ärendet för beredning. 
_____________

Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande i sitt svar:
Enligt huvudstadsregionens sjukhusområdesvision 2030 (huvudstadsregionens kommuner och HUS 
2009) är Pejas sjukhus en av huvudstadsregionens fyra akut- och jourenheter utöver Mejlans, Jorv och 
Malm. Sett till verksamheten är Pejas sjukhus en central del av HUCS sjukvårdsområde och utvecklingen 



av arbetsfördelningen vid HUS sjukhus. Målet är att i framtiden utveckla campuset till en integrerad 
helhet för specialiserad sjukvård och primärsjukvård som baseras på obrutna och smidiga vårdkedjor för 
patienten i samarbete med områdets hälsocentraler, äldreservice och sociala tjänster. 

Markanvändningsväsendet och social- och hälsovårdsväsendet inledde förhandlingar med 
representanter för HUS. Vid det förberedande mötet gav HUS riktlinjer för sina utvecklingsbehov vilka 
ingår i HUS verksamhets- och lokalplan på lång sikt. I den ingår också Vanda stads nuvarande och 
framtida behov av utrymme för primärhälsovård vid Pejas sjukhus. 

HUS har efter det i samarbete med verksamhetsområdet för social- och hälsovård gjort en närmare 
utredning av framtida utrymmesbehov och plan för att tillmötesgå dem (Pejas sjukhus verksamhets- och 
lokalplan på lång sikt 2020). Utgångspunkten för en effektiv organisering av sjukhusets verksamhet är att 
växa och utvidgas som en funktionell helhet i nära anslutning till de nuvarande lokalerna. 

Ur perspektivet för planeringen av markanvändningen är riktningen helt rätt eftersom sjukhusområdet 
noga avgränsats med annat byggande mot kvartersområdet i den nuvarande detaljplanen.  Där finns 
dock ett sådant antal möjligheter till kompletteringar som förutsätts i planen i fråga. Stadsplaneringen 
har förberett sig på att inleda arbetet med att ändra detaljplanen i samarbete med projektet åren 2021–
2022. 

Sjukhusområdet räcker emellertid inte till för att ordna boende på för personalen och bostadsfrågan ses 
över genom den allmänna bostadsproduktionen i området, särskilt med VAV. HUS är inte heller aktiv för 
att ordna egen bostadsproduktion i området.  

Ur Vanda stads perspektiv är målet med Pejas campus att verka effektivt och övergripande för att trygga 
patienternas vård. Målet är att det vid Pejas campus skapas en helhet som består av smidig och 
integrerad primärhälsovård, specialiserad sjukvård och socialvård som gör det möjligt att utnyttja 
betydande synergier mellan verksamheterna. 

Staden och HRT har i samarbete gjort en granskning av hur kollektivtrafiken till Pejas sjukhus fungerar 
och utvecklas och granskningen kommer att fortsätta.  
  
Stadsstyrelsen 30.11.2020 § 19

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar
a) ge ledamoten Pirkko Letto och 44 andra ledamöter som undertecknat motionen

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes. 
_____

Stadsfullmäktige 14.12.2020 § 15

Stadsstyrelsens förslag:
Fullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.



Bilaga:
– Pirkko Lettos och 44 andra ledamöters motion om att utveckla Pejas sjukhusområde som en av Vandas 
attraktionsfaktorer

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud
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